
PROTOKÓŁ NR XXXVIII/17
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 grudnia 2017 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu również:
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XXXVIII  Sesję  Rady Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
11 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Pan  Przewodniczący zapytał,  czy  Panie/Panowie  Radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  Radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że
otrzymał  wniosek od Pana Burmistrza o wprowadzenie  do porządku obrad  następujących
uchwał: 

1) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021,
3) zmiany Uchwały Nr XVIII/126/16 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia

2016  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Montaż
hybrydowego  (słoneczno-wiatrowego)  oświetlenia  ulicznego  z  energooszczędnymi
źródłami światła LED".

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  o  wprowadzenie  do
porządku obrad trzech wnioskowanych uchwał. 
Wniosek  przegłosowano.  Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  wspomnianych  uchwał
głosowali wszyscy obecni na sesji radni- 11 „za”. 

W  związku  z  tym,  iż  więcej  wniosków  nie  wniesiono,  porządek  XXXVIII  Sesji  Rady
Miejskiej  
w Bojanowie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVII/17 z sesji odbytej w dniu 22 grudnia 2017 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.
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6. Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych
zarządzeniach.

7.  Podjęcie uchwały w sprawie:
1) wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2017,
2) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021,
4) zmiany Uchwały Nr XVIII/126/16 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia

2016  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Montaż
hybrydowego (słoneczno-wiatrowego) oświetlenia  ulicznego z energooszczędnymi
źródłami światła LED".

8.Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski.
10. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XXXVII/17 z sesji odbytej w dniu 22 grudnia 2017 r.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji nr XXXVII/17 z dnia 22 grudnia 2017 roku nie
wniesiono  żadnych uwag pisemnych  i  ustnych,  Przewodniczący Rady zaproponował,  aby
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-11
głosów „za”.  W związku  z  powyższym protokół  nr  XXXVII/17  z  sesji  odbytej  w dniu  
22 grudnia 2017 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.   

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa radnych, Przewodniczący Rady przeszedł do
omawiania następnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o
wydanych zarządzeniach.   

Pan  Maciej  Dubiel  zapoznał  uczestników  sesji  z  reprezentacją  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informacja
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Po przedstawionych informacjach, głos zabrał Pan Tomasz Woźniczka, który ustosunkowując
się  do  przedstawionej  reprezentacji  Pana  Burmistrza,  pogratulował  aktorom  za  występ  
w Jasełkach. Pytań nie było. 
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Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
1) wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2017

Przystępując do omawiania niniejszego punktu porządku obrad głos zabrał Pan Burmistrz,
który  na  wstępie  dodał,  że  niniejsza  uchwała  ma  na  celu  wskazanie  wydatków
niewygasających, które przechodzą z roku bieżącego na rok następny. W dalszej kolejności
Pan  Maciej  Dubiel  przedstawił  wydatki,  które  nie  wygasają  z  upływem  roku  2017.
Uzupełniając informację co do wydatków dodał, że w stosunku do:

a) przebudowy drogi gminnej położonej na cz. działki nr 98 obręb Golina Wielka i cz.
dz.  Nr 53 obręb Wydartowo Pierwsze-  została  podpisana umowa z „PMD” Paweł
Kattner  na  kwotę  5.000  zł  brutto  na  przygotowanie  dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej na przebudowę drogi Golinka- Wydartowo Pierwsze,

b) opracowania  projektów  graficznych  oraz  uzasadnienia  heraldyczno-  historycznego
symboli  i  insygniów gminy-  została podpisana umowa z Panem Robertem Fidura  
z miejscowości Laski Szlacheckie,

c) przebudowy chodnika w miejscowości Gołaszyn- powyższa inwestycja jest w trakcie
realizacji, a płatność nastąpi w nowym roku budżetowym,

d) modernizacji  wewnętrznej  płyty  rynku  w  Bojanowie-  została  podpisana  umowa  
z  Konsorcjum  Firm:  Zakład  Robót  Ogrodniczych  „Spirea”  Renata  Przybylska  z
Leszna-Lider  i  Kamieniarstwo  Granitlux  Centrum  Kamienia  i  Klinkieru  Marcin
Matuszewski- z Rawicza na kwotę 875.760,00 zł brutto całość zadania, z czego I etap
to kwota do 300.000 zł,

e) remontu pomieszczeń przeznaczonych na cele kulturalne- została podpisana umowa 
z Zakładem Ogólnobudowlanym Marian Andrzejewski na kwotę 23.853,16 zł brutto,

f) remontu świetlicy wiejskiej w Golinie Wielkiej- najkorzystniejszą ofertę w zapytaniu
ofertowym złożyła firma Ogólnobudowlana Piotr Ratajczak z Krzycka Wielkiego na
kwotę 58.853,58 zł brutto.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowało
jedenastu radnych „za”.
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  29  grudnia  2017  roku  w sprawie  wykazu
wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2017 stanowi załącznik nr 6. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
1) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok

Treść  niniejszego  projektu  uchwały  przybliżyła  Pani  Skarbnik,  która  poinformowała,  że
zwiększa  się  dochody  i  wydatki  o  kwotę  500,00  zł  w  planie  finansowym  Przedszkola  
w Trzeboszu. 

Pytań i uwag nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Uchwałę podjęto jednogłośnie- jedenastoma głosami „za”. 
Uchwała  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  29  grudnia  2017  roku  w sprawie  zmiany
uchwały budżetowej na 2017 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-

2021

Przystępując do omawiania niniejszego punktu porządku obrad, głos zabrała Pani Skarbnik,
która poinformowała, że w powyższym projekcie została wprowadzona zmiana:

a) która  została  przedstawiona  przy  omawianiu  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany
uchwały budżetowej na 2017 rok,

b) Zarządzeniem Burmistrza z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie zmiany uchwały
budżetowej na 2017 rok w związku z otrzymaniem dotacji na doposażenie gabinetu 
w szkole.

Odnosząc się do powyższej dotacji,  Pani Patrycja Kubiak dodała, że za otrzymaną kwotę  
w wysokości 6.700,00 zł została zakupiona apteczka, waga oraz przenośna mobilna apteczka,
która zawiera zestaw do udzielania pierwszej pomocy i deskę do transportu poszkodowanego.

Następnie głos zabrała Pani Renata Jagodzik, która dodała, że może dzieci będą się uczyć
udzielania pierwszej pomocy. 
Na powyższe  Pan Burmistrz  dodał,  że  w momencie,  kiedy była  podejmowana  dyskusja  
o budżecie obywatelskim, dobrym pomysłem, który mógłby zostać zainicjowany jako projekt
miękki-  to  nauka  udzielania  pierwszej  pomocy  w  placówkach  oświatowych.  Ponadto  
Pan  Maciej  Dubiel  poinformował,  że  w  przyszłym  roku  planowane  jest  przeszkolenie
pracowników urzędu w zakresie  udzielania  pierwszej  pomocy oraz  planowany jest  zakup
defibrylatora.

W dalszej  kolejności  Pani  Renata  Jagodzik  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  po  ostatnim
zatrzymaniu się pociągu w Pakówce wskutek braku prądu, zostały zakupione jakieś rzeczy? 
Ustosunkowując  się  do  zapytania,  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  zostały  zaplanowane
środki  w  zarządzaniu  kryzysowym na  zakup:  kilku  plandek  na  dach,  ocieplaczy,  kurtek,
termosów,  radiostacji  (krótkofalówki),  przenośnego  namiotu  i  defibrylatora.  Największym
zagrożeniem dla naszego regionu jest nagłe załamanie się pogody. Planowane jest również
rozbudowanie systemu powiadamiania sms. Aktualnie informacje o zagrożeniu przekazywane
są  poprzez  Facebook,  ale  w  przypadku  braku  prądu,  wiadomość  nie  zostanie  odczytana.
Planowany system umożliwi po zalogowaniu się, odczytanie wiadomości.

Więcej pytań nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych „za”. 
Uchwała  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  29  grudnia  2017  roku  w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr
8 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
1) zmiany Uchwały Nr XVIII/126/16 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29

kwietnia  2016  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z
przeznaczeniem  na  „Montaż  hybrydowego  (słoneczno-wiatrowego)
oświetlenia ulicznego z energooszczędnymi źródłami światła LED"

Podobnie, jak w poprzednim podpunkcie porządku obrad, głos zabrała Pani Patrycja Kubiak.
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że w §1 w Uchwale Nr XVIII/126/16 Rady Miejskiej w Bojanowie 
z  dnia  29  kwietnia  2016  r.  w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Montaż
hybrydowego (słoneczno-wiatrowego) oświetlenia ulicznego z energooszczędnymi źródłami
światła  LED"  została  określona  kwota  pożyczki  w  wysokości  500.000,00  zł.  Po
przeprowadzonym przetargu zadanie zostało wykonane za kwotę niższą niż zaplanowano,  
w  związku  z  powyższym  uległa  zmniejszeniu  również  wysokość  pożyczki  do  kwoty
186.000,00 zł. 

Pytań  nie  było.  Przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  jedenastu
radnych „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Do pkt. 8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

W związku  z  brakiem pytań  ze  strony Państwa  Radnych  w punkcie  czwartym porządku
obrad, Przewodniczący Rady przeszedł do punktu „Wolne głosy i wnioski”. 

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski.

W niniejszym punkcie porządku obrad,  jako pierwsza głos  zabrała  Pani  Renata Jagodzik,
która zwróciła się z zapytaniem, czy w momencie, kiedy druga część mieszkania w szkole  
w Trzeboszu zostanie przygotowana na cele lokalowe, to czy Ci Państwo będą mogli wykupić
od gminy wyremontowane mieszkanie?
Odpowiadając  Pan  Maciej  Dubiel  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  uchwałą  podjętą  w  2010  roku,
wszyscy mieszkańcy, którzy mieszkają w zasobach komunalnych są objęci bonifikatą. Jeżeli
szkoła będzie przeznaczona na mieszkania komunalne to zgodnie ze wspomnianą uchwałą Ci
Państwo również będą wtedy objęci taką bonifikatą. 

Następnie głos zabrała Pani Wiesława Świerzewska. Radna zwróciła się do Państwa Radnych 
z  prośbą  o  sponsorowanie  nagród  dla  dzieci,  które  będą  uczestniczyły  w  konkursie
recytatorskim „Ja, mały Polak”. Konkurs rozpoczyna cykl związany z obchodami 100-roczniy
odzyskania przez Polskę niepodległości, 100-rocznicy powstania wielkopolskiego oraz 380-
lecia lokacji miasta Bojanowa.  Do powyższego konkursu zostanie zaproszonych po 5 dzieci 
z każdego przedszkola, czyli w sumie będzie 15 dzieci z trzech przedszkoli. Radnych jest 15,
czyli  każdy  Radny  będzie  mecenasem  każdego  uczestnika  konkursu.  Pani  Świerzewska
zaprasza, żeby Radni byli Jurorami w konkursie, który odbędzie się w lutym w GCKSTiR 
w Bojanowie.  W zwyczaju jest, że wszystkie dzieci wygrywają, a kwota która miałaby być
przeznaczona na jedną nagrodę wynosi 30 zł. 
Na powyższe  Pan Burmistrz  zaproponował,  żeby pozbierać  pieniążki  i  przekazać  je  Pani
Świerzewskiej, a wszystkie nagrody, paczki zorganizuje Pani Radna. 

W dalszej  kolejności  głos  zabrał  Pan  Zygmunt  Maćkowiak,  który  poinformował,  że  na
komisji  wyjazdowej  w  Sowinach  został  poruszony problem nawierzchni  i  czy  minął  już
termin gwarancji na powyższą drogę? 
Ustosunkowując się do zapytania, Pan Burmistrz wyjaśnił, że żadne informacje w powyższym
temacie do niego nie dotarły. Kanalizacja sanitarna w Sowinach była realizowana w 2015
roku,  a  okres  gwarancji  wynosi  5  lat.  Warto  byłoby  poczekać,  jak  nawierzchnia  będzie
wyglądała  po  okresie  zimowym.  Następnie  Pan  Dubiel  dodał,  że  będąc  tydzień  temu  w
Sowinach w świetlicy wiejskiej,  nie zauważył,  żeby do tej  części  wioski  coś się  działo z
nawierzchnią. W celu sprawdzenia nawierzchni, zostanie wysłany Inspektor Nadzoru. 
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Więcej wniosków nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady złożył wszystkim
uczestnikom sesji życzenia na nadchodzący Nowy Rok. Do życzeń dołączył się również Pan
Burmistrz. 

Do pkt. 10. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie
dziękując wszystkim za przybycie zakończył XXXVIII sesje o godz. 930.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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